
PROTOKÓŁ Nr LXXII/2023

z przebiegu LXXII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 25 października 2023 r.

od godziny 1200 do 1425 w Sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

 Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku - lista obecności stanowiąca załącznik nr 1,

 Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska, 

 Teresa Mikołajczak – Skarbnik Gminy Wyrzysk,

 Kamila Bąk – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk,

 Ireneusz Subczyński – Radca Prawny.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

 Adam Smełsz - Inspektor ds. informatyki

 Klaudia Mrotek – Podinspektor ds. promocji.

Inni goście:

 Sołtysi - lista obecności stanowiąca załącznik nr 2,

 Przewodniczący Zarządu Osiedli w Wyrzysku – lista obecności stanowiąca załącznik nr 3,

 Eligiusz Komarowski – Starosta Pilski,

 Almuetaz Bellah Nasrullah -  Radny Rady Powiatu w Pile.

Porządek sesji:   

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Przedstawienie porządku sesji.

4. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

6. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;
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4) opłaty targowej;

5) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

6) przyznania środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2024;

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2023 r.;

9) podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia  wsparcia  w  postaci  zasiłku 

celowego w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na 

lata 2024-2028;

10) określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 

świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych 

wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2014-2028;

11) ustanowienia  gminnego  wieloletniego  programu  osłonowego  w  zakresie  dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

7. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 realizowanych 

przez Gminę Wyrzysk.

8. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych  

w okresie międzysesyjnym.

9. Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

10. Wolne głosy

11. Informacja  o  wynikach  analizy  oświadczeń  majątkowych  za  rok  2022  (część  niejawna 

sesji):

1) informacja Burmistrza o złożonych oświadczeniach przez: Zastępcę Burmistrza, Skarbnika 

Gminy,  Sekretarza,  kierowników  jednostek  organizacyjnych  gminy,  osoby  zarządzające 

gminnymi  osobami  prawnymi  oraz  osoby  wydające  decyzje  administracyjne  w  imieniu 

burmistrza,  

2) informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej w Wyrzysku dot. oświadczeń majątkowych 

radnych,

3) informacja  Wojewody  Wielkopolskiego  dot.  złożonych  oświadczeń  przez  Burmistrza  

i Przewodniczącego Rady,

4) informacja Naczelnika Urzędu Skarbowego w Pile dot. oświadczeń majątkowych za 2022 

rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu Rady – część niejawna sesji zgodnie 

z art. 294 § 4 ustawy z dnia 29 sierpnia 1997 r. - Ordynacja podatkowa (Dz.U. z 2022 r., 

poz. 2651 z późn. zm.). 

12. Zakończenie obrad.
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Przebieg obrad:

Ad 1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Roman 

Łuka, który na wstępie bardzo serdecznie przywitał zaproszonych gości.

Ad 2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący Rady stwierdził, że w chwili otwarcia w obradach uczestniczyło 12 radnych, 

tj. 80% ustawowego składu rady (na dzień dzisiejszy). Nieobecny radny Krzysztof Bartkus, radny 

Piotr Belka oraz radny Piotr Radwański. 

Ad 3. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący Rady przedstawił poszczególne punkty porządku obrad. Następnie Przewodniczący 

Rady  powiedział,  że  w związku  z  brakiem  informacji  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w Pile 

dotyczącej oświadczeń majątkowych za 2022 rok złożonych Burmistrzowi oraz Przewodniczącemu 

Rady  proponuje  wycofanie  punktu  11  z  porządku  obrad,  o  brzmieniu  informacja  o  wynikach 

analizy oświadczeń majątkowych za rok 2022.

W  dalszej  części  Przewodniczący  obrad  zapytał,  czy  są  jakieś  wnioski  do  przedstawionego 

porządku obrad.

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  poprosiła o wprowadzenie autopoprawki poprzez 

zmianę tytułu uchwały znajdującej się w pkt.6 ppkt. 10 ze względu na omyłkę pisarską zaistniałą 

w podanych latach. Tytuł uchwały po zmianie powinien brzmieć następująco: Uchwała w sprawie 

określenia  zasad  zwrotu  wydatków w zakresie  dożywiania  w formie  posiłku  albo  świadczenia 

rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim  rządowym 

programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028”. 

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  przyjęcia  porządku  obrad  wraz 

ze zmianami.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, 

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1) 
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Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Piotr Wiesław Radwański

Ad.4  Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji.

Przewodniczący Rady zaproponował, aby protokoły z poprzednich sesji zostały przyjęte bez ich 

wcześniejszego odczytywania, ponieważ były one dostępne do wglądu w Biurze Rady.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LXIX Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła 

się w dniu 24 sierpnia 2023 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, 

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Piotr Wiesław Radwański.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LXX Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła 

się w dniu 18 września 2023 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)

Piotr Feliks Banach, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, 

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Piotr Wiesław Radwański.

Głosowanie w sprawie przyjęcia protokołu z LXXI Sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku, która odbyła 

się w dniu 28 września 2023 r.

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3

Wyniki imienne:

ZA (12)
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Piotr Feliks Banach, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, 

Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Piotr Wiesław Radwański.

Ad.  5.  Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący Rady – Roman Łuka oddał głos Burmistrz Wyrzyska - Bogusławie Jagodzińskiej.

Burmistrz  Wyrzysk  –  Bogusława  Jagodzińska powiedziała,  że  sprawozdanie  z  działalności 

w okresie międzysesyjnym zostało przekazane w poniedziałek. Natomiast dniu wczorajszym Gmina 

Wyrzysk otrzymała szczególe wyróżnienie, gdyż na zaproszenie Regionalnego Ośrodka Polityki 

Społecznej  wraz  z  Panią  Hanną  Łapacz  Kierownikiem  Miejsko-Gminnego  Ośrodka  Pomocy 

Społecznej  uczestniczyła  w Gali  ,,Wielkopolska  Otwarta.  Bądźmy jej  częścią”.  Na  Gali  został 

rozstrzygnięty  Konkurs  ,,Wielkopolska  otwarta  na  samorząd  społecznie  odpowiedzialny”. 

W związku z  tym Burmistrz  Wyrzyska dodała,  że  jest  duma z  działań pracowników Miejsko-

Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  oraz  współpracującej  Spółdzielni  Socjalnej  ,,Nowe 

Horyzonty”,  której  gmina  jest  członkiem oraz  innych  pracowników jednostek  organizacyjnych 

Gminy  Wyrzysk.  Dzięki  tej  pracy  Gmina  Wyrzysk  otrzymała  zaszczytne  trzecie  miejsce. 

Na  biurku  Pana  Przewodniczącego  znajduje  się  statuetka,  która  przedstawia  symbol  otwartych 

drzwi,  co wskazuje,  iż  Gmina Wyrzysk otwarta  jest  na potrzeby innych.  Taka nagroda została 

przyznana za działania  związane z  organizacją  zajęć dla  seniorów, dzieci  i  młodzieży.  Między 

innymi  realizowany  był  projekt  ,,Kreatywne  wakacje”,  który  realizowany  był  przez  Miejsko-

Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej.  Ponadto  nagroda  udzielona  została  za  współpracę 

ze  stowarzyszeniami  i  organizacjami  działającymi  na  trenie  gminy,  w  obszarach  aktywizacji 

społecznej i integracji międzypokoleniowej. Kończąc Burmistrz Wyrzyska, dodała, że należy być 

dumnym, gdyż gminne jednostki oraz radni przeznaczają część środków na wkłady do projektów 

i dzięki temu występuje bardzo bogata oferta skierowana do wszystkich mieszkańców w zakresie 

integracji społecznej, czy pomocy społecznej. Zdobyte wyróżnienie jest szczególne, gdyż oceniała 

działania kapituła, która obserwowała działania Miejsko-Gminnych Ośrodków Pomocy Społecznej 

i   PCPR-ów  na  terenie  całej  Wielkopolski,   a  Gmina  Wyrzysk  znalazła  się  na  tak  wysokim 

poziomie  oceny.   Oprócz  tego  gmina  otrzymała  gratyfikację  finansową  w  kwocie  8  tys.  zł, 

a  otrzymana  statuetka,  będzie  powodowała  jeszcze  większe  zainteresowanie  proponowanymi 

zajęciami przez Miejsko-Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej,  gdyż wykonywane są prace nad 

kolejnymi projektami. W tym miejscu Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska serdecznie 

podziękowała wszystkim pracownikom Miejsko-Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, na czele 
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z  Panią  Kierownik  Hanną  Łapacz  za  ogromne  zaangażowanie  w  realizację  projektów. 

Podziękowania  skierowane  zostały  również  dla  radnych  za  wspieranie  działań  poprzez 

przeznaczanie  środków  na  wpłaty  własne,  które  umożliwiają  realizację  projektów.  Ponadto 

podziękowania  zostały  skierowane  do  sołtysów  za  przyjmowanie  działań,  które  kierowane 

są  również  dla  mieszkańców  sołectw,  dzięki  czemu  współpraca  będzie  się  dalej  rozwijała 

na większym obszarze. 

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  pogratulował  Pani  Burmistrz  Wyrzyska,  wszystkim 

pracownikom, instytucją i  organizacją,  które na to zasłużyły za takie wyróżnienie,  jak również 

i Wysokiej Radzie, która miała nie mały udział w tym przedsięwzięciu. 

Burmistrz Wyrzysk – Bogusława Jagodzińska powiedziała, że takie wyróżnienie skierowane jest 

również  dla  Powiatu  Pilskiego,  gdyż  gmina  reprezentowała  powiat,  a  nie  wszystkie  powiaty 

otrzymały  takie  wyróżnienie.  Gmina  współpracuje  z  jednostkami,  które  podlegają  pod  powiat, 

a  Gmina  Wyrzysk  reprezentowała  Powiat  Pilski.  Kończąc  Burmistrz  Wyrzyska  dodała, 

że ma również nadzieję, że spowoduje to większe zainteresowanie dla innych jednostek aby działać. 

Następnie Przewodniczący Rady – Roman Łuka oddał głos zaproszonym gościom. 

Głos  zabrał  Starosta  Pilski  -  Eligiusz  Komarowski,  który  na  samym  wstępie  podziękował 

za  zaproszenie  na  posiedzenie  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku.  Następnie  Starosta  Pilski  dodał,  

że uśmiechał  się  do Pani  Burmistrz,  gdyż zastanawiał  się  na co można wydać kwotę 8 tys.  zł  

pozyskanych z nagrody. Kontynuując Pan Eligiusz Komarowski powiedział, że w ostatnim czasie 

Powiat  Pilski  otrzymał  również  wyróżnienie  i  zajmując  drugie  miejsce  w  skali  ponad  300 

powiatów, za aktywność w pozyskiwaniu środków finansowych, gdzie okazało się powiat pozyskał 

tyle  zewnętrznych środków finansowych,  że  zajął  drugie  miejsce,  a  przelicznik był  na jednego 

mieszkańca.  W  dalszej  części  wypowiedzi  Starosta  Pilski  powiedział,  iż  poprosił  Pana 

Przewodniczącego Rady o wcześniejsze udzielenie głosu, gdyż za 25 minut jedzie do Kosztowa 

na  pogrzeb  jednego  ze  współpracowników.  Następnie  Starosta  Pilski  przekazał  informacje 

dotyczące inwestycji na terenie Gminy Wyrzysk, gdzie zostało wskazane, iż w kadencji 2006-2010 

zostały wykonane inwestycje drogowe za kwotę około 1 mln. zł. W kolejnej kadencji 2010-2014 

kwota  inwestycji  wyniosła  8  mln.  zł,  co  związane  było  z  budową  obwodnicy  południowej. 

W kadencji 2014-2018 inwestycje wyniosły 1.350.000 zł, czyli nie wiele więcej niż kwota sprzed 

dwóch  kadencji.  Natomiast  jak  zostaną  obliczone  inwestycje  z  ostatniej  kadencji  do  dnia 

dzisiejszego, to na trenie Gminy Wyrzysk i najpóźniej do  końca przyszłego roku zostaną wykonane 

inwestycje  za  kwotę  19,5  mln.  zł.   W związku  z  inwestycjami  drogowymi  została  rozpoczęta 

budowy drogi Kościerzyn – Polinowo za kwotę przeszło 3 mln. zł. Kolejna inwestycja  związana 

z budową chodnika na odcinku kilkuset metrów, gdzie zamiar jest dotrzeć ścieżką do miejscowości 

Bąkowo, co może być początkiem trasy pieszo-rowerowej wzdłuż obwodnicy południowej. Taka 

inwestycja  może potrwać nawet  do 5  lat,  ponieważ występuje  kwestia  przygotowania  złożonej 
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dokumentacji,  gdzie  na  terenie  Gminy  Wyrzysk  może  nie,  ale  na  terenie  Gminy  Białośliwie 

i Miasteczko Krajeńskie będzie to wymagało dużo pracy. Kolejna inwestycja będzie dotyczyła ulicy 

Podgórnej w Wyrzysku, gdzie już są prawie pozyskane środki, a dotyczyła będzie przejścia oraz 

od 150 do 200 metrów chodnika. W ostatnim czasie podczas posiedzenia Rady Miejskiej pojawiała 

się dyskusja na temat ulicy Podgórnej, gdzie Pan Przewodniczący się w tej kwestii wypowiadał 

i padły różne komentarze na ten temat. Starosta Pilski dodał, że mówi to pół żartem, ale murek  

oporowy jest w około 90 kilku % własnością Powiatu Pilskiego. Lecz część gruntów na których 

został  posadowiony  należy  do  Gminy  Wyrzysk.  Daje  to  pewien  dyskomfort,  gdyż  jest  wąski 

chodnik,  lecz  najważniejszą  rzeczą  jest  to,  iż  ten  murek nie  daje  zagrożenia,  że  za  chwilę  się  

przewróci.  Taki sytuacje są analizowane, a podane informacje i pomiar z Powiatowego Zarządu 

Dróg pozwalają na to, aby taki wstępny wniosek wysunąć. Jednakże nie powoduje to tego, żeby nic  

nie zmieniać i dlatego powstały dwie koncepcje zmian. Takie zmiany będą kosztowały około 1 mln. 

zł i albo podniesie się drogę i chodnik o szerokosći 1,2 metra albo będzie koncepcja rozbiórki wraz 

z całą geologią. Taka kwestia jest już w podorędziu ale w administracji tak szybko się nie działa jak  

w biznesie prywatnym, gdzie jak posiada się środki to od razu się działa. Natomiast bezpieczeństwo 

na tej drodze będzie poprawiane. Jeszcze nie wiadomo czy w miesiącu listopadzie, ale jak sprawnie 

pójdzie przetarg oraz pozwolą warunki pogodowe, to w warunkach przetargu znajdzie się zapis 

o realizacji do końca kwietnia. Spowoduje to na pewno poprawę ale czy w kompletny sposób, czy  

da  to  zamierzony  cel,  to  wszystko  najbliższy  czas  pokaże  lecz  na  pewno będzie  bezpieczniej. 

Następnie Starosta Pilski dodał, że jeżeli chodzi o informacje o szpitalu to zostaną przekazane przez 

Radnego Rady Powiatu w Pile Pana Dyrektora Nasrullah, jednakże Powiat Pilski zainwestował 

w wyrzyski szpital  kwotę około 6 mln.  zł.,  ale nie pamięta czy z wkładem własnym, czy bez.  

Natomiast  w ostatnim czasie  udało  się  pozyskać  kwotę  2  mln.  zł  na  budowę łącznika  między 

oddziałem wewnętrznym,  a  budynkiem głównym.  Ma to  być  nie  tylko  łącznik,  który  pozwoli 

pacjentom na bezpieczne przejście bez względu na warunki atmosferyczne, ale będą tam stworzone 

dodatkowe sale  z  urządzeniami  do  rehabilitacji.  W najbliższym czasie  kilkaset  tysięcy  złotych 

otrzyma również szkoła średnia,  gdzie z  programu ,,Bezpieczna przestrzeń” zostanie ogłoszony 

przetarg, głównie  na wymianę oświetlenia. Powstawały głosy, iż na sali gimnastycznej jest ciemno, 

ale jak za miesiąc miałaby zostać rozpoczęta inwestycja, to nielogiczna byłoby wymiana starych 

źródeł.  Należy  poczekać,  co  wyłonią  przetargi  ale  do  grudnia,  czy  początku  stycznia  należało 

będzie z tą inwestycją poczekać, ale sala najważniejsza. Kończąc Starosta Pilski dodał, że czeka 

wiele  zmian,  gdyż niedługo rozpocznie  się  budowa obwodnicy 10 i  Gmina Wyrzysk pomimo, 

że wskazywana jest jako gmina na podłożu północno-wschodnich powiatu oraz wskazywana jest 

jako biedniejsza z gmin to ma ogromną szansę. Wskaźnik potencjału demograficznego dla młodych 

ludzi w wieku 25-30 lat wskazuje, że Gmina Wyrzysk na przykładzie innych gmin posiada około 

15% i jest na drugim miejscu zaraz po Szydłowie. W związku z tym należy i warto już pomyśleć  
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o  planach  planistycznych,  ponieważ  jak  powstanie  tak  droga  ,,S”,  to  będzie  duża  szansa 

na powstawanie dużych firm.  Dlatego też gmina posiada dodatni wskaźnik rozwoju, a takie firmy 

planują  swoje  inwestycje  nawet  z  wyprzedzeniem do 10 lat.  Ponadto  w gminie  na  1000 osób 

w  wieku  produkcyjnym,  to  tylko  4  osoby  nie  pracują  i  to  są  bardzo  dobre  dane.  Wiadomo, 

że nie wszyscy bezrobotni rejestrują się w urzędzie pracy, lecz Gmina Wyrzysk bardzo dobrze 

wypada  i  jej  wskaźnik  rośnie  z  roku  na  rok,  a  w  niektórych  gminach  on  spada.  Należy  nad  

wszystkim pracować i jak Powiat Pilski będzie miał w czymś pomóc to jest dobry punkt działania.  

Natomiast nigdy przez okres 20-30 lat, jak pełni się funkcję burmistrza, wójta czy marszałka nie  

można powiedzieć, że wszystko zostało zrobione, gdzie za lata zaległości, jak z jednej strony się 

coś wykona, to z drugiej będzie coś wymagać poprawy. 

O godzinie 12:40 na salę obrad przybyli Radny Krzysztof Bartkus oraz Radny Piotr Belka. 

Przewodniczący Rady – Roman Łuka powiedział, że zanim odda głos Panu Radnemu, to chciałby 

wyrazić  swoje  zadowolenie,  gdzie  w  szczególności  mieszkańcy  ulicy  Podgórnej  jak  i  całego 

Wyrzyska,  czy pracownicy rozwijającego się  zakładu w Polanowie,  a  przede wszystkim dzieci 

przedszkolne, których jest ponad 200, będą z tej informacji zadowolone.   

Następnie  głos  zabrała  Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska,  która  powiedziała, 

że  ogromnie  cieszy  się  z  wypowiedzi  Pana  Starosty,  ponieważ  po  raz  pierwszy  wybrzmiało, 

iż w ostatnich latach nastąpił rozwój Gminy Wyrzysk, a media społecznościowe różnie mówią. 

Nastąpił   rozwój całej  gminy,  jak i  zarówno ten demograficzny,  gdzie pozostają młodzi  ludzie 

w danych 15%, a w Mieście Pile 12%. Gmina Wyrzysk pracuje nad planami planistycznymi, gdyż 

patrzy w przyszłość i bardzo ważne jest to, iż Pan Starosta zadeklarował wszelką pomoc, kiedy 

dokonywane będą plany ogólne, gdzie obliguje ustawa i  należało będzie dokonać studium oraz 

pozostałych  aktów prawnych.  Kończąc  Burmistrz  Wyrzyska  podziękowała  za  skierowane  miłe 

słowa i dodała, że jest również wykonawcą władzy uchwałodawczej. 

Radny Piotr Banach powiedział, że jest również bardzo zadowolony z wypowiedzi, a dokładnej 

z momentu mowy o drodze w Kościerzyn – Polinowo, gdyż ta droga leżała radnemu na sercu.  

Kontynuując  radny dodał,  że  również  bardzo się  cieszy  z  informacji  odnośnie  oświetlenia  sali 

gimnastycznej w szkole średniej, ponieważ z tym problemem zgłaszali się do niego rodzice.

Radny Stefan Wełniak powiedział,  że równie chciałby bardzo podziękować, ponieważ obietnica 

kiedyś złożona odnośnie ścieżki rowerowej w kierunku Bąkowa została wypełniona. W związku 

z tym radny dodał, że warto jest niekiedy poczekać, gdyż złożona obietnica została spełniona i jest 

wykonany  projekt  wraz  ze  środkami,  z  czego  jest  przeszczęśliwy.  Kończąc  radny  jeszcze  raz 

serdecznie podziękował za dotrzymanie słowa. 

Starosta Pilski - Eligiusz Komarowski powiedział, że najlepiej buduje się i najlepiej nie za swoje, 

i  faktycznie  warto  jest  czasami  poczekać,  ponieważ nie  jest  problemem realizacja  pojedynczej 

inwestycji  za  środki  własne lecz tylko następuje  pytanie,  co dalej.  Kontynuując Starosta  Pilski 
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dodał,  że  obejmując  stanowisko  Starosty  wszystkie  wskaźniki  miał  na  najwyższym  poziomie, 

a  po  miesiącu  pracy,  nie  było  środków  na  wypłaty.  W  tym  przypadku  należało  ratować  się 

pożyczką  krótkoterminową,  żeby  móc  zwiększyć  cały  mechanizm  dochodowości  i  nie  mieć 

trudności. Jak się okazało cała systematyczna praca wykazała wymierny efekt i tak jest w pracy 

samorządowców, gdzie pracy nie widać od razu, a przychodzą po jakimś czasie. Potrzebna jest 

w takim przypadku rozwaga i spokój. Kończąc Starosta Pilski dodał, że aby nie było tak słodko,  

to  25-34% jest dobrze, ale występuje ujemny przyrost naturalny. Ponadto pań na trenie gminy jest 

znacznie mniej  niż mężczyzn, gdzie kobiet  jest  48%, a mężczyzn 52%. W powiecie jest  jedna 

gmina gdzie  jest  odwrotnie  i  to  jest  Gmina Ujście,  a  przedstawione dane są  sprzed dwóch lat  

i wszystko mogło się zmienić.  

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  Pan  Starosta  powiedział 

to  z  uśmiechem i  nie  należy  narzekać,  że  jest  więcej  panów,  gdyż  to  są  właściwe wskaźniki.  

Następnie  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  zawsze  chciałoby  się  aby  wskaźniki  zgonów 

zrównały się ze wskaźnikami urodzeń, lecz taka tendencja jest w całym kraju. Jednakże jak patrzy 

się na całą gminę, czy miasto to widać, iż młode osoby przyjeżdżają, gdzie młode osoby się budują,  

co może spowodować podniesienie wskaźników urodzeń.   

Radny Rady Powiatu w Pile - Almuetaz Bellah Nasrullah powiedział, że chce przekazać informacje 

dotyczące  inwestycji,  gdyż  ostatnie  półtora  roku  dotyczyło  sytuacji  pokowidowych,  która  była 

bardzo  dobrym  okresem  aplikacji  o  dotacje  unijne,  czy  rządowe.  W  związku  z  tym  szpital 

w Wyrzysku uzyskał dotację na dwa wnioski na kwotę pierwszy na 1,5 mln. zł, a drugi na kwotę 

2  mln.  zł.  Środki  przeznaczone  zostały  na  zakup  różnego  rodzaju  sprzętu  rehabilitacyjnego, 

jak i również karetkę dla ratownictwa i sprzęt dla pracowni endoskopowej. Obecnie szpital jest 

w  trakcie  zakupu  takiego  sprzętu,  gdzie  przetargi  zostały  ogłoszone  i  w  większości  dobiegają 

do końca. Oprócz tego po wielkich trudach i po długim czasie udało się pozyskać środki na budowę 

łącznika, o którym wspomniał Pan Starosta. Jest to kwota 2 mln. zł, o co trwała walka od samego  

początku, czyli od 7 lat, jak i wcześniej. Pozyskane środki należą do środków rządowych w kwocie 

1.600.000 zł z budżetu państwa, 400 tys. zł Powiat Pilski i 15 % wkład własny, co również wspierał 

powiat.  Ostatnim  wnioskiem  dzięki  Pani  Burmistrz,  która  wspierała  i  pomagała  jest  kwota 

1.600.000  zł  na  zakup  sprzętu  medycznego,  a  głównie  chodzi  o  rentgen  stacjonarny,  gdzie 

od wojewody został uzyskany rentgen przenośny na oddziały. Kończąc Radny Rady Powiatu dodał, 

że pracują ciężko o takie wnioski, dopóki takie możliwości jeszcze istnieją. 

Wiceprzewodniczący  Rady  –  Ryszard  Sell powiedział,  że  również  chciałby  dołożyć  swoje 

podziękowania dla Pana Starosty za przekazane informacje,  gdyż w ostatnim czasie odbyło się 

wyjazdowe posiedzenie Komisji,  na które zjawił się przedstawiciel Powiatowego Zarządu Dróg 

w  Pile,  a  w  dniu  dzisiejszym  została  przekazana  piękna  informacja.  W  związku  z  tym 
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Wiceprzewodniczący  Rady  podziękował  również  Przewodniczącemu  Rady  Romanowi  Łuce 

za zdeterminowanie w sprawie ulicy Podgórej, aby inwestycja ta była realizowana.  

Starosta Pilski - Eligiusz Komarowski powiedział, że zapomniał wspomnieć, iż zostały pozyskane 

środki na chodnik w Żelaźnie o długości 150 metrów, który zostanie realizowany na wiosnę, gdyż 

to zależne jest od pogody. Kończąc Starosta Pilski skierował prośbę aby zaproszenia do radnych 

kierowane  były  również  mailowo.  Natomiast  Pani  Iwona  Schulz  prosiła  o  usprawiedliwienie 

ze względu na problemy kadrowe.

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska  powiedziała,  że  również  ma  prośbę  o  pisemne 

zaproszenie na sesję, gdyż nie zawsze zaglądają do Biuletynu Informacji Publicznej. 

Starosta Pilski - Eligiusz Komarowski powiedział, że dotychczas odbyła się jedyna sesja w trybie 

stacjonarnym i niektórych rzeczy należy się uczyć od nowa. 

Burmistrz  Wyrzyska  –  Bogusława  Jagodzińska na  sam  koniec  skierowała  podziękowania 

do  Pana  Doktora  Nasrullah i  dodała,  że  warto  jest  pomagać  ludziom,  którzy  chcą  pracować 

i unowocześniać swoje miejsca, ponieważ Gmina Wyrzysk zawsze wspierała, i jak jest możliwość 

pozyskania dodatkowych środków, to jest to tylko dla bezpieczeństwa. W związku z tym szpital 

może liczyć na pomoc mniejszą lub większą, i pomóc pozyskiwać i dawać środki nie swoje jak 

wspomniał już Pan Starosta. 

O godzinie 12:27 Przewodniczący Rady – Roman Łuka ogłosił 5 minut przerwy. 

O godzinie 13:04 wznowiono obrady. 

Przewodniczący Rady - Roman Łuka przeszedł do realizacji następnego punktu porządku obrad. 

Ad 6. Rozpatrzenie projektu uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 r.;

Przewodniczący Rady – Roman Łuka oddał głos Burmistrzowi Wyrzyska. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska poprosiła o uwzględnienie autopoprawki do budżetu 

Gminy Wyrzysk na 2023 rok związanej ze środki na utwardzenie dalszej części ulicy Topolowej, 

która  została  zabudowana  i  mieszkańcy  mają  trudności  z  dojazdem.  Szczegółowe  informację 

zostaną przedstawione przez Skarbnika Gminy. 

Teresa  Mikołajczak  -  Skarbnik  Gminy powiedziała,  że  w  dniu  wczorajszym  została  przesłana 

autopoprawka  z  zakresie  wskazanym  przez  Panią  Burmistrz.  Autopoprawka  dotyczy  uchwały 

w sprawie budżetu Gminy Wyrzysk na 2023 rok jak i Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2023-2034. Wyjaśniając Skarbnik Gminy dodała, że dotyczy ona głównie przesunięcia środków 

między  wydatkami  bieżącymi,  gdzie  w  budżecie  wprowadzona  została  zmiana  w  dziale  600, 

rozdziale 60016 i paragrafie 4300 usługi  o kwote 56.494,10 zł, zdejmując środki w dziale 700 

i dziele 757. Takie zmiany zostały wprowadzone w załączniku nr 2 do uchwały jak i uzasadnieniu. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2023 rok. 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk 

na 2023 r.wraz z autopoprawką

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska  powiedziała,  że występuje problem z internetem 

i gmina czeka na opinie konserwatora zabytków, jakie warunki należy spełnić aby móc wprowadzić 

do budynku urzędu światłowód. Światłowód wokół budynku jest ale konserwator musi określić 

warunki, jak np. jaka musi zostać zamontowana skrzynka.  Takie sytuacje nie związane są ze złym 

sprzętem lecz z uciekającym internetem. Wszystkie pozwolenia zostały uzyskane i  firma czeka 

na realizację, ale potrzebna jest opinia konserwatora zabytków. 

Przewodniczący  Rady  -  Roman Łuka podziękował  za  wyjaśnienia  wynikające  z  występujących 

utrudnień. 

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że wraz z Panią Sekretarz denerwują 

się ponieważ odpowiedzialne są za przebieg sesji i mają nadzieją, że na następnej sesji już takich 

utrudnień nie będzie. 

W wyniku głosowania Rada opowiedziała się następująco:

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański
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W obecności 14 radnych – 13 głosami „za”, 1 głosem ,,wstrzymującym”  Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXII/642/2023, która stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

2) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 

2023-2034;

Skarbnik Gminy – Teresa Mikołajczak  poprosiła o wprowadzenie autopoprawki, która dotyczyła 

zmiany ujętych w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wyrzysk i związanych ze zmianami, 

które zostały omówione w poprzednim punkcie. Dokonano zmiany w załączniku nr 1 do uchwały 

w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2034.

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-

2034.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą zmieniająca  uchwałę  w  sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wyrzysk na lata 2023-2034 wraz z autopoprawką. 

Wyniki głosowania

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (13)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 13 głosami „za” i 1 głosem ,,wstrzymującym ” Rada podjęła uchwałę Nr 

LXXII/643/2023, która stanowi załącznik nr 6 do protokołu.
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O godzinie 13:25 Przewodniczący Rady – Roman Łuka ogłosił 5 minut przerwy. 

O godzinie 13:30 wznowiono obrady. 

3) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości;

Przewodniczący  Rady  –  Roman  Łuka  powiedział,  że  przechodzi  się  do  całego  bloku  uchwał 

związanego  z  podatkami,  które  szeroko  dyskutowane  były  na  posiedzeniu  Komisji  i  następnie 

pozytywnie  zostały  zaopiniowane  przez  poszczególne  Komisje  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku. 

Przewodniczący  Rady  przypomniał  i  poprosił,  aby  Radni  będący  Sołtysami  nie  uczestniczyli 

w głosowaniu. 

Następnie Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.  

Teresa Mikołajczak - Skarbnik Gminy powiedziała, że chciała zauważyć, iż obwieszczenie Ministra 

Finansów z 21 lipca 2023 roku w sprawie górnych granic stawek od podatków i opłat lokalnych 

na przyszły 2024 rok zakłada wzrost do stawek obowiązujących na ten rok, aż o 15%.  Natomiast 

na  bieżący  rok  nie  były  przedstawione  maksymalne  stawki.  Te  stawki  były  mniejsze  niż 

zaproponowane  przez  Ministra  Finansów na  2023  rok.  Tak  samo  na  przyszły  rok  nie  zostały 

zaproponowane maksymalne stawki podatków, gdzie we wszystkich rodzajach podatków wzrosły 

o 9%, od stawek uchwalonych na rok bieżący.   

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  powiedziała,  że  chciałaby  przedstawić  kilka 

przykładów stawek jak to  będzie  wyglądało w przyszłym roku jeżeli  zostanie  podjęta  uchwała 

z  zaproponowanymi  stawkami.  Pierwszy  przykład:  podatnik  posiadający  budynek  mieszkalny, 

budynek  pozostały  oraz  grunt  zabudowany.  Łącznie  w  2023  rok  płaci  podatku  576,89  zł. 

Po podjęciu zaproponowanej uchwały w 2024 roku zapłaciłby 627 zł, czyli na rok podatnik zapłaci 

więcej o 50 zł, co miesięcznie wyniesie 4 zł. Przykład nr 2: Budynek związany z działalnością  

gospodarczą oraz grunt związany z działalnością gospodarczą,  gdzie w tym roku płaci  podatek 

w kwocie 1.449,35 zł i przy 9% podwyżce w 2024 roku zapłaci 1.579,71 zł, czyli wzrost o 130 zł 

i  miesięczną  kwote  10  zł.  Przykład  nr  3:  budynek  mieszkalny,  budynki  pozostałe,  grunty 

zabudowane i grunty niezabudowane, w 2023 roku płaci 1.187,66 zł, gdzie w 2024 roku zapłaci 

1.293,86 zł,  czyli  wzrost o 106 zł i  miesięczna kwota 8 zł.  Przykład nr 4:  budynek do 2,2 m 

i budynki powyżej 2,2 m oraz grunty zabudowane i grunty niezabudowane gdzie obecnie podatnik 

płaci  500,42  zł,  w  2024  roku  zapłaci  544,03  zł,  co  daje  na  rok  44,03  zł  i  miesięcznie  3  zł.  

Kontynuując Burmistrz Wyrzyska dodała, że proponują wzrost o 9%, co jest połową proponowanej 

stawki przez Ministra Finansów, gdzie stawka jest niższa od istniejącej stawki inflacji. Kończąc 

wypowiedź Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że przedstawiła przykłady 

na podstawie przeciętnego podatnika Gminy Wyrzysk i chciała obrazowo wskazać jak podniesione 

podatki wpłyną na kwoty płaconych podatków.  
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Radny Stefan Wełniak powiedział, że nie mógł czegoś otworzyć na posiedzenie Komisji i przejrzał 

informację w biurze rady, gdzie stawka na 2023 rok od prowadzenia działalności  gospodarczej 

z kwoty 28,78 zł wzrosła do kwoty 30,77 zł, czyli o 2 zł. W związku z tym radny dodał, że jest  

to dużo i mało ale patrząc z punktu widzenia prowadzenia działalności na powierzchni 100 m2, 

da wzrost kwoty o 200 zł, co jest niewielką sumą. Natomiast należy do tego doliczyć zatrudnianych 

pracowników ich wynagrodzenia i ZUS, plus paliwo, gdzie było 5,99 zł, a jest już 6,26 zł, to zbiera 

się kwota. Takie sytuacje doprowadzą do zamykania działalności i nie będzie środków z podatku 

od działalności i od powierzchni. Wiadomo wszystko kosztuje, ale inflacja zrobiła swoje i można 

było  inaczej  zrobić.  Kontynuując  radny  dodał,  że  na  przykładzie  swojego  budynku  to  przy 

wielkości  200 metrów i  działce 12,5 ara w 2015 roku płacił  400 zł,  a obecnie płaci  1.300 zł.,  

co wskazuje na potężny wzrost. Kończąc radny powiedział, że nie chce być buntownikiem, gdyż 

pieniądze w budżecie są potrzebne lecz można było to zrobić w inny sposób i przesunąć środki 

w innym dziale, a w tym miejscu byłoby mniejsze. Spowodowałoby to, że młodzi ludzie by nie 

uciekali  i  pracodawcy zatrudnialiby  pracowników,  i  nie  zamykaliby  swoich  działalności  będąc 

na progu wydolności finansowej.  

Przewodniczący Rady – Roman Łuka  powiedział, że wypowiedziane słowa przez Pana Radnego 

Wełniaka, to są dylematy, które przeżywa każdy z radnych, gdzie wszyscy wyrażali swoje obawy 

i troski. Nie mniej jednak należy podjąć decyzję, która będzie jak najmniej szkodliwa dla każdego 

z  podmiotów.  Ponadto  na  posiedzeniach  Komisji  wszystkie  Komisje  pozytywnie  zaopiniowały 

projekt  danej  uchwały.  Kończąc  Przewodniczący  obrad  dodał,  że  gratuluje  radnemu  budynku 

o powierzchnii 200 m2 .

Bogusława Jagodzińska – Burmistrz Wyrzyska powiedziała, że każdy płaci podatki, czego nie idzie 

uniknąć i  każdy płaci  w takiej  wysokości  w jakiej  posiada własny majątek.  W związku z tym 

wysokość podatku uzależniona jest od tego kto co ma, i zależy to od tego kto na to jak pracował  

oraz co otrzymał. Natomiast bardzo ładnie wypowiedział się, Pan Radny Wełniak, że wszystko 

wzrasta,  gdzie  wzrastają  koszty  zatrudnienia  pracowników  w  całej  Gminie  Wyrzysk.  Ponadto 

wzrastają koszty oświetlenia, i przy podanym przykładzie przez radnego z 2015 roku, gdzie wzrósł  

jego podatek do ponad tysiąca,  to  podając na własnym przykładzie  podczas posiedzeń komisji 

również koszt wzrósł do ponad tysiąca. Kończąc Burmistrz Wyrzyska dodała, że takie działania 

rady nie mają na celu osiągnięcia jak najwyższego zysku, lecz działania mające być jak najmniej  

dokuczliwe dla mieszkańców. Działania rady tej, czy poprzedniej mają na celu zapewnienia bytu 

ludziom, gdyż podatek jest jednym ze składowych elementów do inwestowania dla ludzi. Między 

innymi z podatków, subwencji czy dotacji przeznacza się środki na budowę, remont czy opłaca się 

oświetlenie uliczne lub utrzymuje się szkoły, co jest jednym z elementów. Natomiast padły słowa 
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radnego,  że  można było w innym obszarze przenieść,  ale  należałoby to wskazać,  co zostałoby 

przegłosowane. 

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w dziale transportowym.

Bogusława  Jagodzińska  –  Burmistrz  Wyrzyska  odpowiedziała,  że  również  uciekłyby  podatki, 

a patrząc na sytuacje w innych gminach, to wszystko jest brane pod uwagę, co zostało wskazane 

na posiedzeniu Komisji. Było brane pod uwagę, że jak będzie taka, czy inna stawka, to podatnicy 

uciekną  do  innej  gminy,  co  spowoduje  jeszcze  mniejszy  zysk.  W  związku  z  tym  patrzy  się 

racjonalnie i na obecny rynek, gdyż firmy płacą podatki za budynki, a za działalność gospodarczą 

w innych gminach. Zaproponowana stawka w wysokosci 9% jest najmniej dokuczliwą stawką jaka 

mogła zostać, gdzie należy brać pod uwagę, iż od 2024 roku wzrasta wynagrodzenie zasadnicze 

pracownika,  a w miesiącu lipcu kolejna,  co jest  rewelacyjne,  lecz to gmina będzie się borykać 

z kwestią wynagrodzeń, a usługi będą droższe, gdyż wykonawca z jakiejkolwiek branży się zgłosi 

będzie wyliczał sobie wyższe wynagrodzenie. W takich sytuacjach, ktoś zapyta, dlaczego nic nie 

zostaje realizowane, a odpowiedź będzie bo nie ma pieniędzy, a mieszkaniec powie, że należało 

je zaplanować. Żyje się w trudnych czasach ale nie wzrosną inne opłaty,  jak opłata za wywóz 

odpadów komunalnych, czy opłata za wodę i ścieki. Tam gdzie można, to pozostawia się na tym 

samym poziomie, ale tam gdzie jest konieczność to robi się w najmniej dokuczliwy sposób dla 

mieszkańców. 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  określenia  wysokości 

stawek podatku od nieruchomości. 

Wyniki głosowania

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 2, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (11)

Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 

Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek 

Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

BRAK GŁOSU (2)
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Krzysztof Bernard Bartkus, Leszek Paweł Malczewski

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Przewodniczący obrad  poprosił o wyjaśnienie zaistniałej sytuacji prze Pana Radcę Prawnego. 

Ireneusz  Subczyński  –  Radca  Prawny powiedział,  że  istnieje  instytucja  tzw.  reasumpcji,  która 

została  określona  w  statucie  Gminy  Wyrzysk  i  paragrafie  54  ustęp  3,  który  brzmi 

następująco:  ,,Reasumpcję  głosowania  przeprowadza  się,  po  przyjęciu  przez  Radę  wniosku 

o reasumpcję, gdy występują wątpliwości co do przebiegu głosowania, obliczania jego wyników 

lub wprowadzenia radnych w błąd, co do sposobu głosowania”. W związku z tym można byłoby 

jako podstawę wskazać wątpliwości co do przebiegu głosowania, gdyż z jednej strony Pan radny 

oświadczył,  że  nie  chciał  brać  udziału  w  głosowaniu,  a  z  drugiej  strony  włączył,  więc  lepiej  

powtórzyć. 

Radny Mateusz Jaremko zapytał, czy nie powinno być całkowite wyłączenie bez takiej możliwości? 

Ireneusz Subczyński – Radca Prawny powiedział, że Rada nie może wyłączyć osoby z głosowania, 

to radny musi sam wyłączyć się z głosowania.

Radny Mateusz Jaremko złożył wniosek o przeprowadzenie reasumpcji głosowania.

W związku z powyższym Przewodniczący obrad poprosił o reasumpcję głosowania.

Wyniki głosowania:

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

Następnie Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości wraz ze stawkami zaproponowanymi przez Burmistrz 

Wyrzyska.

16



Wyniki głosowania

ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (10)

Piotr Feliks Banach, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, 

Ryszard Janusz Janowiak, Beata Królik, Roman Aleksander Łuka, Leszek Matuszewski, 

Włodzimierz Ireneusz Michalski, Ryszard Grzegorz Sell

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)

Stefan Tomasz Wełniak

BRAK GŁOSU (3)

Krzysztof Bernard Bartkus, Mateusz Karol Jaremko, Leszek Paweł Malczewski

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 10 głosami „za” i 1 głosem ,,wstrzymującym ” oraz przy 3 osobach nie

biorących udziału w głosowaniu Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/644/2023, która stanowi 

załącznik nr 7 do protokołu.

4) opłaty targowej;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie opłaty targowej.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie opłaty targowej.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak
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NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/645/2023, która 

stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

5) ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie ustalenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/646/2023, która 

stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) przyznania środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2024;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.
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Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  przyznania środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2024.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  przyznania  środków 

z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2024.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/647/2023, która 

stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

7) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu w trybie bezprzetargowym na czas 

nieoznaczony z dotychczasowym najemcą nieruchomości.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w  nad  uchwałą  w  sprawie  wyrażenia  zgody 

na  zawarcie  kolejnej  umowy  najmu  w trybie  bezprzetargowym  na  czas  nieoznaczony 

z dotychczasowym najemcą nieruchomości.
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Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/648/2023, która 

stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

8) zmieniająca uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2023 r.;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

zmieniającej  uchwałę  w sprawie  przyjęcia  programu opieki  nad zwierzętami  bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy Wyrzysk w 2023 r.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący  obrad zarządził  głosowanie  w nad  uchwałą   zmieniającej  uchwałę  w sprawie 

przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Wyrzysk w 2023 r.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 
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Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/649/2023, która 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

9)  podwyższenia  kryterium  dochodowego  w  celu  udzielenia  wsparcia  w  postaci  zasiłku 

celowego w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 

2024-2028;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  podwyższenia kryterium dochodowego w celu udzielenia wsparcia w postaci zasiłku 

celowego w ramach wieloletniego rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-

2028.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  podwyższenia kryterium 

dochodowego w celu  udzielenia  wsparcia  w postaci  zasiłku  celowego w ramach wieloletniego 

rządowego programu "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański
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W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/650/2023, która 

stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

10)  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 

świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028;

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w  sprawie  określenia  zasad  zwrotu  wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo 

świadczenia  rzeczowego  w  postaci  produktów  żywnościowych  dla  osób  objętych  wieloletnim 

rządowym programem "Posiłek w szkole i w domu" na lata 2024-2028.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  określenia zasad zwrotu 

wydatków  w  zakresie  dożywiania  w  formie  posiłku  albo  świadczenia  rzeczowego  w  postaci 

produktów żywnościowych dla osób objętych wieloletnim rządowym programem "Posiłek w szkole 

i w domu" na lata 2024-2028.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/651/2023, która 

stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

11) ustanowienia gminnego wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad ww. punktem. 

Nie podjęto dyskusji.

Następnie Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji nad projektem uchwały 

w sprawie  ustanowienia  gminnego  wieloletniego  programu osłonowego w zakresie  dożywiania 

„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028.

Przewodniczący Komisji przedstawili opinie dot. projektu uchwały omawianego na posiedzeniach, 

które odbyły się w dniu 23 października 2023 r.

Przewodniczący obrad zarządził głosowanie w nad uchwałą  w sprawie  ustanowienia gminnego 

wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Posiłek w szkole i w domu” na lata 

2024-2028.

Wyniki głosowania

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1

Wyniki imienne:

ZA (14)

Piotr Feliks Banach, Krzysztof Bernard Bartkus, Piotr Władysław Belka, Tomasz Zbigniew 

Bogdański, Andrzej Janusz Głąb, Ryszard Janusz Janowiak, Mateusz Karol Jaremko, Beata Królik, 

Roman Aleksander Łuka, Leszek Paweł Malczewski, Leszek Matuszewski, Włodzimierz Ireneusz 

Michalski, Ryszard Grzegorz Sell, Stefan Tomasz Wełniak

NIEOBECNI (1)

Piotr Wiesław Radwański

W obecności 14 radnych – 14 głosami „za”  Rada podjęła uchwałę Nr LXXII/652/2023, która 

stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

Ad.  7  Informacja  o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2022/2023 

realizowanych przez Gminę Wyrzysk.

Przewodniczący obrad oddał głos Wiceprzewodniczącemu Rady Panu Ryszardowi Sell.

Wiceprzewodniczący Rady  Ryszard Sell powiedział, że jak co roku została przedłożona informacja 

o  stanie  realizacji  zadań  oświatowych  za  rok  szkolny  2022/2023  realizowanych  przez  Gminę 

Wyrzysk. W związku z tym cieszy fakt, że szkoły i przedszkola funkcjonują na dobrym poziomie,  

gdzie zarówno wyniki egzaminów jak i  zadania oświatowe zbliżone są do wyników z poprzednich 

lat.  Jak  wiadomo  jest  się  gminą  miejsko-wiejską  i  nie  można  porównywać  się  do  szkół 

wielkomiejskich. To co cieszy to informacja, iż wyposażenia szkół w urządzenia specjalistyczne 
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wzrastają,  gdzie  podczas  używania  sprzętu  multimedialnego  na  lekach  powoduje  to  większe 

zainteresowanie uczniów. Ponadto cieszy fakt z przekazywanych środków na  zajęcia dodatkowe 

i  dowóz  uczniów,  a  w  tym uczniów niepełnosprawnych.  Kontynuując  Ryszard  Sell  skierował 

podziękowania do dyrektorów i nauczycieli, za liczny udział w konkursach i zawodach sportowych. 

Ponadto coraz bardziej zauważalny jest trend pomocy uczniom ze specjalnymi potrzebami, a takich 

uczniów z roku na rok przybywa. Cieszy również fakt o środkach na remonty z zapowiedzianą 

termomodernizacją  Szkoły  Podstawowej  w  Wyrzysku  i  Osieku  nad  Notecią.  Kończąc 

Wiceprzewodniczący Rady dodał, że dodatkowo zgłosił pytanie do Pani Dyrektor SAP jak wygląda 

kwestia ilości uczniów w szkołach i przedszkolach, gdzie został zaobserwowany trend spadków. 

Natomiast w Szkole Podstawowej w Wyrzysku i Przedszkolu w Wyrzysku i Osieku nad Notecią 

widoczny jest wzrost liczby uczniów w danych z września tego roku z danymi porównywanymi 

z poprzedniego roku. Takie informacje są ważne przy danych, gdzie w gminach miejsko-wiejskich 

tendencja  spadkowa  jest  zauważalna.  Podziękowania  zostały  skierowane  również  dla  Pani 

Burmistrz,  dla  Wysokiej  Rady,  dla  Dyrektorów i  dla  nauczycieli  za  zaangażowanie.  Natomiast 

na przyszłość można życzyć aby środki były jeszcze większe, aby milusińscy mogli cieszyć się 

jeszcze bardziej atrakcyjnymi lekcjami. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za rok szkolny 2022/2023 realizowanych przez 

Gminę Wyrzysk stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

Ad. 8 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Przewodniczący  obrad  poinformował,  iż  w  ubiegłym  tygodniu  wziął  udział  w  Forum  dla 

Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów, gdzie można było pozyskać wiele cennych informacji 

dotyczących  funkcjonowania  samorządu.  Ponadto  wielokrotnie  interweniował  w  sprawie 

remontowanej  ulicy  Zduny,  ulicy  Podgórnej  w  Wyrzysku  oraz  całej  drogi  powiatowej  1189P 

Wyrzysk – Polanowo.

Wiceprzewodniczący Rady  Ryszard Sell  powiedział, że zaczęła się kampania wyborcza do nowej 

kadencji Młodzieżowej Rady Miejskiej w Wyrzysku, a wybory odbędą się w dniu 20 listopada 

2023 roku.  

Ad. 9 Wystąpienia sołtysów i przewodniczących Zarządu Osiedli.

Nie podjęto dyskusji. 

Ad. 10 Wolne głosy
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Radny Stefan Wełniak zapytał, kto jest opiekunem pomnika w Dąbkach? Następnie radny zapytał 

o delegację z Niemiec,czy była podjęta dyskusja na temat partnerstwa. Na koniec rady podziękował  

całej  Radzie,  Pani  Burmistrz  oraz  pracownikom  Urzędu  odnośnie  pomnika  pomordowanych 

wyrzyszczan. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska odpowiedziała, że wszystkimi pomnikami opiekuje 

się Jednostka Gospodarki Komunalnej, jak również ma to miejsce w Dąbkach. W ostatnim czasie 

została złożona wiązanka kwiatów z tytułu rocznicy Bitwy pod Dąbkami i  wskazana jednostka 

również  o  ten  pomnik  dba.  Odnośnie  drugiego  pytania  Burmistrz  Wyrzysk  powiedziała, 

że oczywiście odbyły się rozmowy o partnerstwie z delegacją z Niemiec, gdzie strona niemiecka 

jest  na  etapie  poszukiwania  gminy,  która  byłaby  podobna  gospodarczo  i  kulturowo do  Gminy 

Wyrzysk,  aby  mogła  zostać  dokonywana  wymiana  podmiotów  gospodarczych,  mieszkańców, 

dzieci i młodzieży. Wstępnie zostały podane trzy miejsca, a poszukiwane są takie, które byłyby 

odpowiednie  dla  danej  gminy.  Udało  się  już  znaleźć  odpowiednie  gminy  dla  Miasteczka 

Krajeńskiego i Gminy Wysoka. Dla Gminy Wyrzysk dopasowano dwie gminy i jeden powiat, a jak 

będą konkretne informacje, to na pewno zostaną one przekazane, gdyż taka wymiana na pewno 

nastąpi. Kończąc udzielanie odpowiedzi na zadane pytania Burmistrz Wyrzyska dodała, że gmina 

dba o pomniki, a kolejnym odnowionym pomnikiem po Chrystusie Królu będzie pomnik przy ulicy 

Bydgoskiej w Wyrzysku. Po uzgodnieniu nazwy na tablicy z Instytutem Pamięci Narodowej oraz 

po otrzymaniu dofinansowania funduszów zewnętrznych, jak i przy małym wkładzie finansowym 

z  gminy,  mamy zakończoną  renowację  pomnika.  Na  wiosnę  nastąpi  rewitalizacja  zieleni  przy 

pomniku, aby pomnik nabrał odpowiedniego blasku.  

Radny Stefan Wełniak powiedział, że w miesiącu wrześniu nie było można zadawać pytań podczas 

sesji i dlatego zwrócił się z pismem do trzech podmiotów, czyli Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Osieku nad Notecią, do Pani Dyrektor Samorządowej Administracji Placówek oraz do Urzędu 

Miejskiego w Wyrzysku o informację na temat przekazanych środków w 2019 roku, dotyczących 

wymiany pieca. W związku z tym, że prowadzone były różne dyskusje na temat pieca na pelet, 

gdzie  nie  została  uzyskana  zgoda.  Radny  dodał,  że  uzyskał  odpowiedź,  iż  sprawa  została 

skierowana do prokuratury ale nie było informacji kiedy to było, na kogo została złożona i kto takie 

pismo złożył do prokuratury oraz jaka jest dalsza procedura. Kontynuując radny zapytał, czy Pan 

Przewodniczący  jako  osoba  odpowiedzialna  za  całą  Radę  skierował  do  Komisji  Rewizyjnej 

wniosek o zbadanie  wskazanej  kwestii?  Następnie  radny dodał,  że  po deklaracji  Pana Starosty 

odnośnie  budowy  ścieżki  pieszo-rowerowej  w  kierunku  Bąkowa,  chciały  uzyskać  informację, 

co  dalej  z  kanalizacją  na  ulicy  Leśnej  w  Osieku  nad  Notecią,  gdyż  po  wybudowaniu  ścieżki 

rowerowej przez okres najbliższych 20-30 lat  nic  z  kanalizacją nie zostanie zrobione.  Kończąc 

radny zapytał, czy to prawda, iż pracownik inwestycji złożył wypowiedzenie po sesji w związku 

z niedomówieniami jakie powstały w sprawie pieca w Szkole Podstawowej w Osieku nad Notecią? 
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Przewodniczący  Rady  Roman  Łuka powiedział,  że  cała  wypowiedź  radnego  dotycząca  pieca 

w Szkole Podstawowej w Osieku nad Notecią nie była dla niego rzeczą wiadomą i  kompetencją 

Przewodniczącego  Rady  nie  są  sprawy  skierowane  do  Prokuratury.  Natomiast  po  opiniach 

od radców prawnych,  jak  ktoś  posiadał  informacje  na  temat  nieprawidłowości  jakie  zaistniały,  

to miał obowiązek zgłosić to do Prokuratury. 

Burmistrz Wyrzyska – Bogusława Jagodzińska poinformowała, iż na pierwsze pytanie radny uzyska 

odpowiedź na piśmie. Jednakże na zadane w piśmie pytanie została udzielona odpowiedź, która nie 

zawsze radnego zadowoli, a to nie jest uzależnione od burmistrza. Co do drugiego pytania Pani 

Burmistrz wskazała, iż Pan Starosta oznajmił, że jak pojawią się środki zewnętrzne na chodnik 

to  będzie  budowany  chodnik,  a  jak  pojawią  się  środki  zewnętrzne  na  kanalizację,  to  będzie 

budowana kanalizacja.  Udzielając odpowiedzi na ostatnie pytanie Burmistrz Wyrzyska oznajmiła, 

iż sprawy pracownicze są między pracodawcą, a pracownikiem. Natomiast Pan Kierownik Nowicki 

złożył wypowiedzenie i miał do tego prawo, a takie wypowiedzenie zostało przyjęte. Jednakże nie 

wiadomo nic o przyczynach, o których wspomniał Pan radny Wełniak.

Radny Piotr Banach skierował pytanie do Pani Skarbnik,  na jakim etapie jest  wypłata podatku 

akcyzowego dla rolników?

Skarbnik Gminy Teresa Mikołajczak udzieliła odpowiedzi, że w dniu dzisiejszym poszły pierwsze 

transze, a w kolejnym dniu pójdą pozostałe jak zostaną dokonane odpowiednie przeliczenia.  

Ad 11 Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem przyjętego porządku obrad o godzinie 14:25 Przewodniczący Rady 

zamknął LXXII sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

Protokół  sporządzono  w  jednym  egzemplarzu,  na  podstawie  transmisji  obrad  Rady  Miejskiej

w Wyrzysku, archiwizowanej w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Przewodniczący Rady
    (-) Roman Łuka 

Protokół sporządziła:
Dagmara Pinkowska
podinsp. ds. obsługi rady gminy
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